
Láska volá do oblak První den ve škole

 Čtvrtek 1. 9. 2022 byl velkým a vý-
znamným dnem pro 19 žáčků, kteří 
na zámku v Náměšti na Hané za-
hájili svou školní docházku. Lehká 
nervozita panovala nejen mezi dět-
mi, ale jistě i u rodičů a prarodičů, 
kteří je na slavnost doprovodili.
 Atmosféru doplnila hrou na kla-
vír Mgr. Jiřina Janečková. Vyslechli 
jsme si krátký proslov, jak od pana 
ředitele Mgr. Ladislava Havelky, tak 
od starostky Mgr. Marty Husičkové. 
Rozloučit se s dětmi ze školky přišla 
paní zástupkyně Mgr. Pavla Valen-
tová a své nové žáčky přivítala paní 
učitelka Mgr. Jana Francová se svou 
asistentkou Nikolou Bártkovou. 
Prvňáčci obdrželi malý dárek od 
MAS Region HANÁ a mětyse a po 
společném fotografování spěchali 
do své nové třídy ve škole.

Mgr. Jana Francová

V toužebném chvění
po sblížení dvou rtů,
vyvolávám do oken

nebeských čarodějnou lásku.

Na pouhé oka mžení
zastaví se proudění citu

v ještě rytmičtější údery srdcí.

Těch našich zamilovaných bubeníků.

V omamném souznění
a láskoblouznění,

poslepu & opakovaně,
ochutnávám Tvé jahůdky.

Degustuji je dlouhým polibkem.

Jakmile oblační hřebci sestoupí z oblak,
utečeme času, nasedneme
na jejich honosná sedla

a ztratíme se realitě z očí...

Jen pro ty naše chvíle budeme věčností
a věčnost požehná našemu sňatku,
aniž by nám vzala mladost v duši.

Přec Čas je neúnavný karbaník,
nám do karet nevidí!

Oblaka v ozvěně volají naši lásku...

Tomáš Přidal

NÁMĚŠŤSKÉ
NOVINY

říjen 2022
8484



ŠKOLA INFORMUJE

Včely

Vybuduj si svoji firmu Sportovní utkání ve vybíjené ve Slatinicích
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 V úterý 7. 6. jsme se žáky 6. třídy 
absolvovali projektový den na téma 
,,Včely a  jejich přínos pro přírodu  
a životní prostředí“.
 Žáci se dozvěděli celou řadu infor-
mací o tom, jak vypadá včelí spole-
čenstvo, jak se včelaři o svoje včelky 
starají. Seznámili se s procesem stáče-
ní medu.  Ti odvážnější se do stáčení 
medu i zapojili. Byla pro ně připra-
vena ochutnávka včelích produktů  
a řada herních aktivit s tematikou 
včel. Na závěr si všichni vyrobili svoji 
včelku a odnesli si malý dárek v po-
době medového medvídka, což byla 
sladká tečka za příjemně stráveným 
dopolednem.
 Průvodci a odbornými garanty pro-
jektového dne byli manželé Huňkovi, 
kteří měli vše perfektně připraveno. 
Patří jim od nás velké podělování.

Mgr. Marie Walková

 V rámci hodin pracovních čin-
ností žáci osmých ročníků budovali 
své firmy. Na začátku vytvářeli loga, 
jmenovky, prováděli průzkum mezi 
spolužáky ohledně životosprávy. Se-
stavovali zdravé talíře, propočítávali 
kalorické hodnoty potravin, vyhledá-
vali možnosti spolupráce s regionál-
ními dodavateli, vyráběli obaly pro 
svoje svačiny. Na závěr každá firma 
vyrobila a představila svůj hotový vý-
robek.  Jak se práce povedla dokazují 
přiložená fota spokojených žáků 8.B 
třídy. Svoje výrobky si připravili i žáci 
8.A třídy.

 Ve středu 25. 5. 2022 se 4.A utkala  
v přátelském zápase se 4. třídou ze Sla-
tinic v sokolovně ve Slatinicích. Cel-
kem jsme odehráli 3 napínavé zápasy 
a naše družstvo Slatinice udolalo 2:1. 
Úžasná atmosféra, souhra spoluhráčů, 
diplom a dětské šampaňské. To všech-

no stálo za to, abychom nebyli naštva-
ní, že nám celý den pršelo a vrátili jsme 
se celí promáčení. V rámci dne jsme 
ještě stihli navštívit Galerii Zdeňka 
Buriana, obejít si hřiště, léčivé prame-
ny a dát si oběd a zmrzlinu.

Mgr. Jana Francová



Turistický kurz
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 V pondělí 23. května se žáci  
7.  a 8. tříd zúčastnili turistického kurzu 
do Beskyd. Ubytování bylo zajištěno  
v penzionu Bečva, který se nachází na 
samotě v lese nad obcí Horní Bečva. 
První den byli žáci seznámeni s pro-
gramem kurzu, a také jim byl nastí-
něn plán kurzu. Druhý den jsme se 
vypravili na turistickou trasu sever-
ním směrem od penzionu. Cestou 
jsme viděli např. pomník partyzánů, 
ale hlavně krásnou přírodu. Po zdo-
lání turistické trasy jsme měli na-
směřováno na cíl dne a sice: Třeštík/
Bumbálka. Zhruba v půlce túry jsme 
měli možnost jít kolem hotelu Ebeka, 
kde naše škola pořádala lyžařské kur-
zy. Žáci si první túru užívali a zdárně 
jsme se přibližovali k dennímu cíli. 
Po zdolání sjezdovky pod Třeštíkem 
jsme měli zastávku v hotelu Súkenic-
ká, kde se žáci mohli občerstvit. Poté 
následoval cíl dne,  tedy hraniční 
přechod Bumbálka. Žáci byli hodně 
unavení, ale díky shodě náhod jsme 
tam potkali řidiče autodopravy, která 
nás dovezla do Beskyd z Náměště,  po 
domluvě nás hodný pan řidič odve-
zl zpět do penzionu. Ve středu byla 
v plánu návštěva skanzenu v Rožno-
vě pod Radhoštěm. Kvůli deštivému 
počasí byla návštěva krátká, ovšem 
děti si mohly zakoupit různé výrob-
ky u místních prodejců. Čtvrtek byl 
ve znamení náročné túry směrem 
na Pustevny. Směrem přes Kladna-
tou, Martiňák až po nejvyšší vrchol 
trasy Čertův mlýn, který se nachází 
v nadmořské výšce 1205 m n.m. Tato 
trasa čítala cca 10 km a jednalo se 

převážně o cestu do strmých kopců. 
Děti vše výborně zvládaly. Zbýva-
jící tři kilometry z Čertova mlýna 
na Pustevny cesta prudce klesala, 
ale děti byly nadšené, že se již blíží 
konec túry. Na Pustevnách dosta-
ly rozchod a mohly naplno využít 
místních stánků k nákupu suvenýrů  
a v restauraci se mohly občerstvit. 
Sjezd lanovkou z Pusteven do Tro-
janovic byl pro mnohé příjemným 
zakončením túry. Poté jsme se pře-
sunuli přes Frenštát pod Radhoštěm 
a Rožnov pod Radhoštěm až do Hor-
ní Bečvy, odkud jsme pokračovali k 
penzionu. Poslední den jsme uklízeli 
pokoje a připravovali se na odjezd. Je 
nutné říci, že děti byly po celou dobu 
konání kurzu naprosto hodné, če-
hož si všimli i někteří turisté přímo 
v Beskydech (chválili děti). V rám-
ci odpoledních programů měly děti 
možnost hrát bowling, stolní tenis, 

opékat špekáčky či zkusit si bumper 
ball, který se stal velmi oblíbeným.  
Z turistického kurzu jsme všichni 
odjížděli spokojeni a plni nových zá-
žitků.

Mgr. Filip Strážnický

firma MISAL
Petr Axmann
Bělidlo 69, Náměšť na Hané

SLUŽBY A PRODEJ BEZE ZMĚN !!!

tel.: 585 951 268
e-mail: misal@misal.cz

od 3.1.2022 PRODEJNÍ DOBA
PO, ÚT, ČT, PÁ: 08 - 12, 14 - 17 hodin
ST ----------, 14 - 17 hodin
SOBOTA: 08 - 11 hodin
MOŽNOST PLATBY KARTOU!

NOVĚ! SLUŽBY

PRODEJ

-	VŠECHNY	PLATBY	PRO	fi.	SKYLINK
-	VÝROBA	KLÍČŮ	FAB

-	SÁČKY	DO	VŠECH	DRUHŮ	VYSAVAČŮ
-	ELEKTRO	+	PRŮMYSLOVÉ	ZBOŽÍ



Den Země v mateřské škole
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GEODETICKÉ PRÁCE 
                   

        Ing. Radek Krejčíř 
      777 574 293 

radek.krejcir@seznam.cz  
Nové Dvory 411 
783 44 Náměšť na Hané 
IČO: 88615774 
 
GEOMETRICKÝ PLÁN PRO: 

� zaměření budovy 
o rozestavěné stavby 
o novostavby ke kolaudaci 
o hospodářské a výrobní objekty 

� dělení pozemku 
o rozdělení pozemků 
o rozdělení pozemků o dané výměře 
o zaměření změn hranice 

� vyznačení věcného břemene 

 

 

Vytýčení 

� vlastnické hranice parcely 
� stavby 

Inženýrskou geodézii: 

� zaměření polohopisu a výškopisu pro 
projekty staveb 

� vytyčování staveb 
� zaměření skutečného provedení staveb 
� zaměření inženýrských sítí. 

 Ve čtvrtek 26. května jsme  
v naší mateřské škole realizovali 
již tradiční osvětovou akci pro děti  
a veřejnost s názvem Den Země. 
Poslední dva roky nám tuto ak-
tivitu překazila protiepidemická 
opatření. O to větší bylo nadšení, 
přípravy a těšení na letošní akci.
 Tentokráte jsme se tematicky za-
měřili na osvětu ohledně ochrany 
půdních zdrojů. Dopoledne byla 
akce určena pouze pro děti z ma-
teřské školy. Na školní zahradě 
byla připravena jednotlivá stano-
viště, která formou hry a prožit-
ku děti seznamovala s významem 
půdy pro život na planetě Zemi,  
s půdními živočichy či možnostmi 
ochrany půdních zdrojů. Jednot-
livá stanoviště byla obsluhová-
na žáky 7.A z naší základní školy  
a je nutné podotknout, že se to-
hoto úkolu zhostili skvěle. Myslí-
me si, že vzájemné potkávání dětí  
a žáků je zajímavou zkušeností pro 
obě strany.
 Děti z mateřské školy se na své 
velké kamarády moc těšily a mno-

zí žáci zase vzpomínali, jaké to 
bylo, když do naší mateřské školy 
chodili či co se od té doby změ- 
nilo.
 Odpolední akce byla určena 
pro veřejnost a byla realizována 
pod patronátem Ekotýmu MŠ.  
Kromě jednotlivých stanovišť měli 
návštěvníci možnost seznámit se  
s projektem Ekoškola a s Kampaní 
obyčejného hrdinství, do které se 
naše MŠ zapojila již třetím rokem.
Rádi bychom také touto cestou po-
děkovali MAS Region HANÁ, z. s.
 Zapojením naší mateřské školy 
do projektu Venkovské školy Re-
gionu HANÁ společně – MAP II 

jsme měli možnost získat celou 
řadu pomůcek, které jsme při rea-
lizaci tohoto dne využili. 
 Děkujeme všem, kteří nás navští-
vili či se na realizaci akce podíle-
li. Myslíme si, že se akce vydařila  
a budeme se těšit zase příští rok na 
jaře na shledání. 

Mgr. Pavla Valentová,
vedoucí učitelka MŠ
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Provádíme
výškové práce

s  Opravy střech, klempířské
a pokrývačské práce

s  Čištění žlabů a svodů
s  Tlakové čištění střech

a fasád od mechu a plísní
s  Odstranění sněhu a ledu

ze střech 
s  Nátěry stožárů a veřejného 

osvětlení 
s  Ořezy stromů a rizikové 

kácení z plošiny
s  Jiné výškové práce z plošiny
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www.srovnal.czwww.srovnal.cz

Denka Junior
12 metrů

Denka Lift
25 metrů

PronáJem
A PůJčovnA 
PLošin
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30

31

VýhodnýVýhodný

Kontakt:
Jiří Srovnal
tel.: 731 453 560
plosiny@srovnal.cz



Nádraží Náměšť

Šachový bleskový turnaj
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 V roce 2017 započala aktivita zá-
chrany nádraží v Náměšti, v roce 
2019 pak vznikl spolek Nádraží Ná-
měšť, po dlouhých pěti letech přišlo 
rozuzlení, majitelem se náš spolek 
již nestane, možná je to smutný fakt, 
ale dá se na to pohlížet i jinou opti-
kou.
 18. 7. letošního roku skončila ve-
řejná soutěž na odkup nádražní 
budovy v Náměšti na Hané, podle 
posledních informací se veřejné 
soutěže účastnilo 5 zájemců. My 
jsme však nabídku nepodali, důvod 
je jednoduchý, nedostatek financí. 
Možná si říkáte, že jste to tušili, je to 
možné, ale překážky se mají překo-
návat, a tak jsme se snažili a doufali, 
že dostatek financí seženeme. Ne-
povedlo se. Kdo nádraží získal nám 
není známo a během několika týdnů 
snad tuto informaci vědět budeme.
 Co bude se spolkem dále? Na tuto 
otázku bohužel též neznáme odpo-
věď. Nevíme, zda bude nový majitel 
chtít nějakým způsobem spolupra-
covat, či ne. Pak se sejdeme a roz-
hodneme o našich dalších krocích, 
možnosti jsou různé a bylo by ne-
zodpovědné mluvit o jakýchkoliv 
variantách, to rozhodne až naše val-
ná hromada. 

Dne 4. 6. 2022 se uskutečnil v Ná-
měšti na Hané šachový bleskový 
turnaj 24. ročník memoriálu La-
dislava Zbořila. Turnaj se hrál po  
2 roční kovidové přestávce. Tur-
naje se zúčastnilo 24 šachistů z 11. 
šachových odd. Turnaj se hrál na  
15 kol, tempem 2x5 min. na par-
tií. Pořadatelem turnaje byl městys 
Náměšť na Hané. Turnaj řídil po-
čítačem a zároveň byl rozhodčím 
Martin Hampl z Choliny. Foto-
graficky dokumentoval turnaj La-
dislav Spurný ze Šternberka, který 
pak napsal pěkný článek o turnaji 
na server ŠSOK. V turnaji zvítězil 
Patrik Gnida z TJ Tatran Litovel 
před Pavlem Hrubešem z TJ Lan-
škroun a Romanem Solilem z téhož 
odd. Dále následovali: 4. CM Pavel 
Strašil, 5. Jiří Přenosil, 6. Jiří Fiala, 

 Ať bude majitel jakýkoliv, je důle-
žité zdůraznit několik věcí. Nádraží 
stojí, to byl hlavní účel vzniku spol-
ku i celé aktivity, a i když to vypa-
dalo beznadějně, demolici se poda-
řilo odvrátit. Díky Náměšti vznikla 
i aktivita Zachraňme nádraží, která 
se snaží upozornit na téma demolic 
nádraží. Troufneme si říct, že jsme 
šířili dobré jméno Náměště, pokud 
jsme někoho inspirovali k návštěvě 
městyse jsme za to rádi. Náš odkup 

7. Marek Čunderle, 8.Jiří Sedláček, 
9. Ladislav Prucek, 10. Petr Stepan 
atd. Turnaj probíhal v přátelské at-
mosféře bez jakýchkoliv komplika-
cí. V turnaji bylo pro hráče mnoho 
cen, víc jak hráčů, tak se ceny roz-
dělovaly i 2. kolem. Na oběd se pak 
šlo do restaurace „Na Záložně“, 
kde dobře vařili, hráči si ponejvíce 
dávali smažený kuřecí nebo vepřo-
vý řízek. Poděkování patří mnoha 
sponzorům za ceny do turnaje, pak 
paní Fišarové za přípravu hracího 
sálu a městysu Náměšť na Hané za 
propůjčení přísálí městyse. Hráči 
vyjádřili s turnajem spokojenost  
a přislíbili že příští rok přijedou do 
Náměště zas.

Jiří Fiala
ředitel turnaje

nádraží by byl jistou třešničkou na 
celé naší aktivitě. Bohužel se tak již 
nestane.
 Budeme doufat, že nový majitel se 
bude snažit nádražní budově vdech-
nout nový život a třeba se i pokusí 
mu navrátit původní podobu. To už 
je však v jeho rukách. O dalším dění 
Vás budeme informovat.

Členové spolku
Nádraží Náměšť



Co se povedlo v letech 2018 - 2022
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 Končí volební období a tím i další 
etapa v dějinách Náměště na Hané. 
Vždy po volbách zastupitelstva vy-
dávají programové prohlášení, určuje 
aktivity, na které se během volebního 
období bude zastupitelstvo zaměřo-
vat. Tak tomu bylo i ve volebním ob-
dobí 2018 – 2022.
 Toto období nebylo nijak leh-
ké. Bylo poznamenáno covidovou 
pandemií. Přesto se podařilo splnit 
většinu bodů Programového pro-
hlášení zastupitelstva. Jedním z hlav-
ních bodů zastupitelstva byla oblast: 
Školství, děti a mládež. Zásadním 
úkonem byla velká investiční akce: 
Modernizace ZŠ Náměšť na Hané 
(II. stupeň), byla vybudována enviro-
mentální učebna na zahradě I. stup-
ně, průběžně je podporována činnost 
Ekoškolky, bylo opraveno přízemí 
komunit. centra pro činnost RC Po-
hádka, u nádraží vzniklo workoutové 
hřiště, na Nových Dvorech hřiště pro 
nejmenší, díky úpravě komun. centra 
mohly být realizovány příměstské tá-
bory. V oblasti životního prostředí se 
nepodařilo vybudovat sběrný dvůr, 

projektová dokumentace je a bude 
podána žádost o dotaci do výzvy 
č. 4 MŽP ČR.
 Veřejná zeleň - za pomoci občanů 
se vysázel sad u amfiteátru, obdrželi 
jsme dotaci na projekt Zeleň v Ná-
měšti (stromy v Záhumenské, v amfi-
teátru, ulici Prostějovská). Připravuje 
se PD na revitalizaci zámeckého par-
ku, komunitní výsadba pod nádra-
žím - ul. Prostějovská.
 V oblasti podpory spolkové činnos-
ti se podařilo připravit důstojné pro-
středí pro RC Pohádka v KC.
 Podařilo se zrealizovat prostor před 
COOPem, opravit ulice Bělidlo, Les-
ní a Nad Náhonem i díky příspěvku 
občanů, kteří tam bydlí (to se týká 
ulic Lesní a Nad Náhonem) V Ráji 
byla vybudována část kanalizace  
a vodovodu. Bohužel jsme nezískali 
fin. prostředky na rozsáhlejší rekon-
strukci K Baběnci. Pro stavebníky na 
Nových Dvorech bude, v rámci re-
konstrukce točny, vybudován vodo-
vod a kanalizace.
 Kultura - již víceméně tradicí se 
stalo pořádání hodů, divadla v am-

fiteátru, akcí u kapličky, které dě-
lají i různé spolky a soukromníci. 
Náměšťské noviny vycházejí 1x za 
čtvrt roku. Důstojně, v rámci hodů, 
bylo oslaveno 700 let Náměště křtem 
Dějin Náměště. Spolky zachycuje 
publikace Městys Náměšť na Hané 
2022, bylo vybudováno muzeum  
k poctě L. Lakomému a L. Vychodila. 
Památka - zámek by mohla být (jižní 
křídlo) opravena díky připravené do-
taci z IROP.
 V rámci SFDI jsme obdrželi dota-
ci na cyklostezku Náměšť na Hané 
- Drahanovice. Výstavba bude zahá-
jena ještě v letošním roce.
 V rámci cestovního ruchu jsme za-
pojeni ve Sdružení Střední Morava, 
které nás propaguje a v ANOPA. Bylo 
uděláno nové značení po Náměšti.
 Zastupitelé jsou si vědomi, že je ješ-
tě mnoho úkolů, kterými by se mělo 
zastupitelstvo zabývat. Vše však je zá-
vislé na finančních prostředcích, kte-
rých není nikdy dost i když městys je 
úspěšný v získávání různých dotací.

MAHU



V pohádce to žije

Barevné tašky na tříděný odpad
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 V Rodinném centrum Pohádka,  
z. s. to opět žije. Aktuálně je pro 
rodiny s dětmi připravena řada no-
vých kurzů, kroužků a aktivit. 
 Co se ale dělo v předchozích mě-
sících a v době covidové? Tak pojď-
me na to. 
 Díky podpoře projektů koneč-
ných žadatelů naplňujících cíle 
SCLLD MAS Region HANÁ, z. s.  
a také s přispěním městyse Náměšť 
na Hané se podařilo zrekonstruovat 
a vybavit přízemní část komunitní-
ho domu na náměstí. Tam se dnes,  
i díky tomu, že tyto prostory na-
šemu centru poskytuje městys Ná-
měšť na Hané, rodiče s předškolní-
mi dětmi nově setkávají. V rámci 
rekonstrukce byla vyměněna okna, 
dveře, přestavěny příčky a dále byla 
provedena kompletní nová elektro-
instalace. Děti tak mají k dispozici 
novou hernu s kuchyňkou a pro 
venkovní aktivity i velkou zahradu 
vybavenou herními prvky. 
 Právě zahrada byla centrem let-
ního dění. Celé prázdniny zde 
probíhaly příměstské tábory  
v rámci projektu Příměstské tábory 
s Pohádkou, reg. číslo: CZ.03.2.65/
0.0/0.0/16_047/0010784. Rodinné 
centrum Pohádka získalo na tento 
projekt dotaci z ESF a tak se moh-
li rodiče o letních prázdninách 
plně věnovat své práci a pro děti 
byl připraven program plný zážit-
ků. Mimo prázdninový režim byly 

pravidelně otevřené pro rodiny 
dvě dopolední herničky, odpolední 
tématická herna „Čtení do ouška“ 
a odpolední program „Múzička“ 
- kroužek plný rozličného druhu 
umění pro předškolní děti. 
 Od podzimu rozšiřujeme den-
ní nabídku volnočasových aktivit 
pro děti, ale i dospělé. Věk dětí  
z Náměště i blízkého okolí je roz-
ličný, proto sestavujeme činnosti 
pro různé věkové skupiny.

Nabídka pro děti:
• Adaptační program Miniškolka
 (1x týdně, věk 2,5-4 roky)
• Kroužek Múzička
 (1x týdně, věk 4-8 let)
• Kroužek Věda nás baví
 (1 x týdně, věk  5- 10 let)
• Přírodovědný kroužek
 (1x týdně, věk 4-7 let).
V jednání je Lego kroužek, Ang-
ličtina pro děti, Hudební kroužek/
rytmika.

Nabídka pro rodiče s dětmi:
• Dopolední herna s krátkým
 programem (ÚT, ČT, PÁ
 9:00-11:30, 1-4 roky)
• Čtení do ouška - odpolední
 herna s krátkým programem
 (ČT 16:00-17:30, 4-6 let)

Nabídka pro dospělé:
• Cvičení pro ženy
• Angličtina pro dospělé

 Mimo pravidelné činnosti by-
chom chtěli, ve spolupráci s rodi-
nami nebo lektory, uskutečnit jed-
norázové akce: 

• Mikulášská nadílka
• Vítání jara
• Čarodějnický rej
• Rukodělné dílny / tvořivé
 workshopy
• Přednášky / semináře na téma
 rodina, zdraví, výchova,
 e-bezpečí
• Turistické výlety
• Pohybové workshopy 
• Příměstské tábory

 Ucelený rozvrh i jednorázové ak-
tivity budou zveřejňovány pravi-
delně na vývěskách v RC, na našich 
webových stránkách mcpohadka.
estranky.cz nebo na sociálních sítí. 
Také budou vyhlašovány místním 
rozhlasem a rozesílány emailem 
registrovaným uživatelům.
 V realizačním týmu kdykoli uví-
táme ochotné a empatické dobro-
volníky, co rádi pracují s dětmi  
a pro děti. Sbíráme taktéž podněty 
a nápady pro další období.
 Děkujeme všem našim dobrovol-
níkům a přispěvatelům za jejich 
podporu.

Za tým RC Pohádka
Nela Krejčířová

Ivana Bubeníková

 Většina domácností má snahu se-
parovat odpad. Pro usnadnění sepa-
race jsou vhodné barevné tašky. Tyto 
tašky rozdají zaměstnanci městyse 
všem těm, kteří mají uhrazené po-
platky za rok 2022. Pro jednu rodinu 
vždy jedna sada: žlutá taška na plast, 
modrá na papír a zelená na sklo.

MAHU



Oddíl mladých hasičů při SDH Náměšť na Hané
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 20. května se konalo okresní kolo 
dorostu v Moravském Berounu. Ve 
střední kategorii dorostenců jednot-
livců se soutěže zúčastnil Ladislav 
Stratil. Soutěž se skládá z testu z po-
žární ochrany a  běžeckých disciplín 
- dvojboj, běh na 100m s překážka-
mi. V celkovém vyhodnocení obsa-
dil 4. místo.
 V červnu jsme se zúčastnili sou-
těží v požárním útoku na pohárové 
soutěži v Těšeticích, soutěží okresní 
požární ligy v Újezdu, Kožušanech 
a Hlubočkách třemi mladšími druž-
stvy. Sbírali jsme potřebné body do 
celkového vyhodnocení.
 1. července jsme měli závěrečnou 
schůzku před prázdninami. Hráli 
jsme sportovní hry, atypické štafety 
s vodou, opékali jsme buřty, pozvali 
jsme na schůzku i rodiče.
 A hurá na prázdniny. Pro některé 
začali úplně jinak.  2. - 10. července 
jsme se Katka, Nela, Anna, Honza 
a já zúčastnili mezinárodního tá-
bora ve Finsku v Helsinkách. Tábor 
se konal na starém letišti ve stano-
vém táboře, zúčastnili se ho hasiči  
z Finska, Německa, Česka. Kromě 
typických táborových aktivit si hasi-
či vyzkoušeli vyprošťování z vozi-

dla, lezení na horolezecké stěně, na-
vštívili jsme hasičské muzeum s třetí 
nejvyšší rozhlednou v Helsinkách, 
Helsinském ZOO, Národní park. 
Mládežníci se zdokonalili v komu-
nikaci v anglickém jazyce.
 V červenci se jednotlivci zúčastnili 
závodů v běhu na 60m s překážkami 
v Řídeči a v Hlubočkách.
 6. - 13.srpna se konal v Radíkově 
u Olomouce XXII. ročník hasič-
ského tábora Morava, kterého se 
zúčastnili i naši členové. Užili jsme 
si Olympiádu, noční přežití v lese 
s vařením bramborového guláše 
v kotlíku, střelecké závody, letní 
kino ve spacácích, celotáborovou 
soutěž v požárním útoku, závěrečný 
karneval „Cesta do pravěku.“
 V sobotu 3. září se v Olomouci na 
stadioně Lokomotiva konaly závo-
dy Olomoucký Drak, okresní kolo 
jednotlivců a zároveň proběhlo cel-
kové vyhodnocení Olomouckých 
šedesátek. V kategorii mladší dívky 
se zúčastnily Jitka Velšová, Justýna 
Velšová, Adéla Brzobotatá, Karolí-
na Oklešťková. V kategorii mladší 
chlapci bojoval Antonín Brzoboha-
tý. V kategorii starší chlapci Tomáš 
a Ladislav Stratilovi. Do krajského 
kola se probojovali Jitka, Justýna, 
Adéla, Ladislav, který se ve své ka-
tegorii  stal vítězem okresního kola.  
V celkovém vyhodnocení Laďa ob-
sadil krásné 6. místo, při součtu vý-
sledků z 5 soutěží, na soutěži vybo-
joval 5. místo.
 Od září se scházíme na našich 
schůzkách, kde si opakujeme PÚ, 
protože nás čeká poslední soutěž  

v Nové Hradečné, zařazená do Ligy 
v PÚ okresu Olomouc. Připravu-
jeme se na okresní „Závod požární 
všestrannosti“, který se bude konat  
8.října  u nás v Náměšti, tak aby-
chom na domácí půdě, předvedli, co 
nejlepší výsledky.

Lenka Trnková
Vedoucí oddílu MH



T.J. SOKOL NÁMĚŠŤ NA HANÉ

N
ám

ěš
ťs

ké
 n

ov
in

y 
/ s

tr
an

a 
10

Výstava v Náměšti na Hané
k výročí 160 let Sokola

 160 let Sokola v naší zemi. To je 
výročí, které jsme si společně při-
pomněli ve dnech 11. a 12.6.2022  
u příležitosti náměšťských hodů.
 Sokol je bezpochyby jeden z na-
šich nejznámějších spolků. Možná 
vám přijde, že je zaměřen hlavně na 
sport, ale jeho vznik i fungování má 
i další roviny. Na založení Sokola 
mělo vliv i mnoho českých zastánců 
národního uvědomění a mimopar-
lamentních politiků. Prvním sta-
rostou byl zvolen Jindřich Fügner 
a místostarostou (později náčelní-
kem) Miroslav Tyrš, ve výboru byli 
z počátku novináři Eduard a Julius 
Grégrovi, malíř Josef Mánes, spi-
sovatel Jan Neruda nebo Karolína 
Světlá.
 Mnoho z nás je v místním Sokolu 
aktivní nebo má rodinné příslušní-
ky a známé, kteří byli členové sokola. 
Právě z těchto důvodů T.J. Sokol Ná-
měšť na Hané v době konání hodů 
zorganizoval výstavu historických  
a novodobých fotografií s promítá-
ním archivních materiálů.
 V organizaci nás materiálně pod-
pořila Česká obec Sokolská zapůj-
čením banerů na téma: “Sokolové  
u zrodu republiky;“ „Sokolská stráž“ 
a „Svět sletů.“ Pozvání dokonce při-
jal významný člen naší jednoty, 
náměšťský rodák, bratr Vítězslav 
Svozil. Vítězslav Svozil je bývalý 
český plavec na krátkých tratích. 

Jedná se o jediného českého plavce 
v historii, který zaplaval světový re-
kord. Ten se mu podařilo vybojovat 
1. května 1957 ve venkovním bazé-
nu v Piešťanech na trati 100 metrů 
prsa časem 1:12,7 s. V následujících 
řádcích nám dovolte zavzpomínat 
a uvést i osobní vzpomínku bratra 
Svozila na jeho sportovní začátky  
a Náměšť.
 Dětství v Náměšti na Hané proží-
val jako každý vesnický kluk. V létě 
každý den dováděli u splavu říčky 
Šumice nebo v nedalekém rybníku 
Dymáčku. K pohybu měl vždycky 
blízko. „Tatínek byl ohromný sokol, 
působil i v župním předsednictvu, 
kde poznal zajímavé lidi, jako byl 
například olomoucký sochař Peli-
kán. Díky tomu se mu podařilo zís-
kat peníze na bazén v Náměšti, který 
se postavil kolem roku 1947. Hned 
příští léto přijely na soustředění do-
rostenky z celého Československa. 
Bydlely na zámku a my jsme tam 

s bratrancem Láďou Lakomým (zná-
mým brněnským hercem) chodívali 
hrávat tenis na takový písčitý kurt 
a okukovat holky. Mladé plavkyně 
chodily kolem a žadonily, ať jim půj-
číme rakety, začali jsme se spolu ba-
vit a mě napadlo, že se musím jít po-
dívat, jak trénují. Koukal jsem na ně 
a říkal si, že takhle přece umím pla-
vat taky. Tak jsem přišel jednou ráno 
před tréninky, skočil do vody a pla-
val tam a zpět. Najednou vidím, že 
na bloku stojí slovenský trenér, drží 
se za hlavu a volá na mě: „Pojď sem, 
vždyť ty jsi zaplaval dorostenecký 
rekord“, líčí se smíchem začátek své 
kariéry. Hned se zapojil do trénin-
ku s dorostenkami a zvěsti o talentu 
z Náměště se rychle dostaly do blíz-
ké Olomouce, kde vzali patnáctile-
tého kluka mezi sebe. Záhy už jel na 
Vinohradský pohár do Prahy, kam 
dorazili závodníci z celé republi-
ky. „Na stovce jsem skončil devátý 
a domů jsem si přivezl diplom, který 
se moc líbil tatínkovi. Když ho pak 
zavřeli a poslali nám z vězení zpět 
s jeho věcmi i aktovku, diplom jsme 
v ní našli. Chudák ho nosil všude 
s sebou, velký diplom z Prahy,“ vzpo-
míná. Tátu mu poslali v roce 1951 
v politickém procesu na šestnáct let 
do vězení za velezradu. „Ten roz-
sudek mám dodnes schovaný. Byla 
to úplná ironie. Kromě toho, že byl 
velký sokol a vlastenec, měl také 
vliv na sedláky v okolí, kterým pří-
mo z fabrik dokázal sehnat lecjaký 
nový stroj a odrazoval je od vstupu 
do družstev.“ Rodině nastaly těžké 
časy, ale naštěstí se našli lidé, kteří 
pomohli. 



Sokolský běh republiky 2022 v Náměšti na Hané
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 Vážení sportovní příznivci, v tom-
to článku bych Vás rád informoval 
o sportovně kulturní akci, kterou 
jsme poprvé organizovali v minu-
lém roce a myslím, že se povedla 
a setkala s všeobecným zájmem. 
Jedná se o celorepublikový Sokol-
ský běh republiky, jehož novodobá 
historie se začala psát v roce 2018 
u příležitosti 100 let vzniku Česko-
slovenska. Jde o obnovenou tradici, 
kterou poprvé připravili sokolové  
v roce 1919 jako oslavu prvního 
výročí vzniku Československé re-
publiky. 

 Tento běh je určen pro všechny 
bez rozdílu věku a cílem hlavního 
závodu je, aby 28.10. ve 14:00 hod. 
vyběhlo co nejvíce sportovců na-
jednou. V loňském roce takto osla-
vilo den vzniku Československé 
republiky několik tisíc běžců po 
celé naší republice i v zahraničí. 
 V Náměšti na Hané se běhu zú-
častnilo bezmála 80 dospělých 
a stejný počet dětí. Nejstarší-
mu účastníkovi bylo přes 70 let. 
Proto si Vás dovoluji i letos pozvat 
na tuto sportovně kulturní udá-
lost, která je určena opravdu pro 

všechny bez omezení věku a vý-
konnosti. Zázemí závodu bude 
opět v areálu U Kapličky na Hra-
dě, tak doufám, že se tam 28. 10. 
2022 s Vámi potkáme. Jako prv-
ní začnou běhy dětí ve dvou ka-
tegoriích a ve 14:00 hod. star-
tuje hlavní závod. Registrace  
a všechny další informace najdete 
na internetových stránkách
www.sokolskybehrepubliky.cz.

Za organizátory
z T.J. Sokol Náměšť na Hané

se těší Honza Bednařík



Největší požár v historii České republiky
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 Naše jednotka byla povolána ve 
zvláštním stupni poplachu k nej-
většímu požáru novodobé historie 
České republiky, požáru národního 
parku České Švýcarsko ve Hřensku.
Byli jsme součást druhého odřadu 
HZS Olomouckého kraje. Technika 
určená byla Tatra CAS20 s posád-
kou 4 členů jednotky. Od nás se 
úkolu zhostili Antonín Brzobohatý, 
Michal Vyroubal, Michal Faltýnek 
a Michal Zbořil. 
 Dne 2. 8. 2022 jsme ve 4 ráno měli 
sraz na zbrojnici a v 5 hodin sraz  
s ostatními jednotkami v Mohel-
nici. Tam jsme se sešli společně  
s JSDH Senice na Hané a JSDH 
Troubelice. Tuto dálkovou cestu 375 
kilometrů jsme zvládli v pořádku  
a v 10:30 jsme byli na místě. Takto 
shořelé obrovské plochy kde nebylo 
vidět  konce jsme ještě neviděli. 
 Hned po příjezdu na místo 
2. 8. 2022 v 11:00 byl náš odřad ur-
čen na úsek č. 3. Procházeli jsme 
terén termokamerou a prolévali oh-
niska. Dále byla určena průzkumná 
skupina, která procházela terén do-
předu a určovala ohniska pro veli-
tele úseku a následně pro vrtulníky  
s bambivakem, v zemi měla ohnis-
ka přes 300 stupňů. Za dobu zásahu 
jsme jezdili pro vodu na parkoviš-
tě Pod Skalou, pokud nestíhal do-
voz. Na některá místa nad soutěs-
kou jsme se museli dostat pomocí 
lanové techniky. Některé ohořelé 
stromy a zbytky stromů jsme mu-
seli nejprve odřezat než se započa-
lo s hašením, protože tyto zbytky 
stromů samovolně padaly kolem 
nás. Následně nám byly zapůjčeny 
další 2 termokamery a rozděleni do 

družstev jsme stále monitorovali  
a dohašovali lesní porost. Stejný 
scénář byl další 2 dny, nekonečné 
hadicové vedení například jeden 
proud se skládal z 22 hadic (každá 
hadice má 20 metrů). Materiálo-
vá škoda vznikla na hadicích C52 
(11ks), kdy velitelem úseku z důvo-
du předání dalšímu odřadu a ná-

ročnému terénu bylo rozhodnuto, 
ať necháme hadice dalšímu odřadu 
nataženy, po těchto hadicích jsme se 
vytahovali v terénu skalních stěn. 
Hadice jsme doplnili na Mezné, kde 
byl ubytován náš odřad HZS OLK 
před odjezdem domů.

Michal Vyroubal
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Vzpírání Haná na Mistrovství Evropy
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 Během letních měsíců proběhlo 
několik vrcholových závodů i malé 
pohárovky pro radost.
 Náš Arnošt Vogel se účastnil po-
prvé i seniorského Mistrovství Ev-
ropy, kde s výkonem 146 kg v trhu  
a 181 kg v nadhozu skončil na hez-
kém 12. místě. V nadhozu byl do-
konce devátý. Za necelý měsíc ho 
čeká reprezentace na Mistrovství 
Evropy juniorů do 23 let v Albá-
nii. V červnu si Arnošt zazávodil 
ještě na Akademickém MČR, kde 
ve spojených váhových kategoriích 
96+ získal stříbrnou medaili.
 Na MČR juniorů do 17 let zazářil 
náš Vojta Dohnálek, kdy se znovu 
pokořeným limitem SCM, a osobá-
kem v nadhozu se 100 kg skončil 
jako nejlepší z celé ČR v kategorii 
do 67 kg.
 Vojta měl problémy se zápěstím, 
a proto se rozhodl vynechat MČR 
do 23 let, které bylo jen o pár týd-
nů později. Možná se ukáže koncem 
září na MČR do 20 let, kde by mohl 
také brát medaili.
 Letos jsme na Mistrovství Evropy 
vyslali i dva veterány, protože Pol-
sko není tak daleko, abychom si to 
nemohli dovolit. Já (Julie) jsem od-
jížděla se stříbrnou medailí, Petr 
Havlák se intenzivně připravoval, 
shazoval do váhové kategorie, zlep-
šil si osobák v trhu a byl schopný 
jít mnohem vyšší základní pokusy 
než kdy dříve. V trhu se mu dařilo 
(zapsal 84 kg), ale v nadhozu mu 
rozhodčí třikrát pokus se 102 kg ne-
uznali, pro pokrčení loktů. Soutěž 

tedy bohužel nedokončil. Atmosfé-
ře na ME, kdy mu všichni tleskají 
(publikum i pořadatelé) do třetího 
pokusu, a následně celá hala ztichne  
v napjatém očekávání… kdy ví, že 
ho příbuzní sledují na online pře-
nosu, schopnost jít vyšší základy, 
a spousta dalšího ho jistě motivuje 
Příští rok na MS, které se koná také 
v Polsku, projde soutěží lépe. 
 Na ME nás doprovázel a vedl tre-
nér Luděk Bečvář (Z TJ Bohemians 
Praha, mateřského oddílu předsed-
kyně), který i sám soutěžil a získal 
zlatou medaili. Luděk za náš klub 
závodil i v druhém kole ligy masters, 
kde byl nejlepším závodníkem. Ve 
svých téměř 60 letech stále zvládne 
trhnout metrák.
 Kromě velkých závodů jsme si za-
jeli i na několik oddechových soutěží 
pro radost. V červnu na strongman-
ské závody do Boskovic, kde i naše 
55 kg vážící Nátálka porovnáva-
la síly s mnohem většími ženami. 
A rozhodně se mezi nimi neztrati-
la. V konkurenci 11 žen jsem já byla 

třetí a Natálka sedmá. Arnošt v mu-
žích bral čtvrtou příčku, v mnohem 
větší konkurenci. 
 Další hezké závody pořádali  
v Šumperku, Valibuka (soutěž v pře-
místění činky na ramena, zadním 
dřepu a hodu kettlebelem přes hla-
vu). V kategorii žáků se jim kvůli 
prázdninám „povedlo“ mít jen jed-
noho účastníka – našeho Marka, 
který tedy vyhrál. Za svůj výkon se 
ale rozhodně stydět nemusel. V ka-
tegorii žen jsem já byla první, Na-
tálka druhá. V juniorech a mužích 
jsme nikoho neměli, veterán Petr 
Havlák skončil druhý. Odváželi jsme 
si pěkné ceny i zážitek, a to i přes to, 
že pršelo. 
 Na oplátku pak ze Šumperka při-
jeli zazávodit si k nám na tradiční  
4 your PR – trh a dřep. Letos se 
účastnilo 10 dětí, 9 mužů a 3 ženy, ze 
4 vzpěračských klubů. Padlo 31 oso-
báků! Většina v kategorii dětí, kde se 
to i očekávalo. V mužích se ale také 
dařilo, ženy nebyly od rekordů dale-
ko.
 Na podzim nás čekají poslední li-
gová kola a několik mistrovských 
soutěží. S dětmi budeme bojovat 
snad i ve finále o medailová umís- 
tění.
Stále nabíráme nové členy, děti od 
+-6 let, dospělé až do 100 let :) při-
jďte se podívat, nebo si trénink ne-
závazně vyzkoušet, po domluvě 
přes FB: vzpiranihana nebo email:  
vzpiranihana@gmail.com
 Děkujeme městysu Náměšť na 
Hané za finanční podporu, díky kte-
ré můžeme být aktivní a posouvat 
náš spolek na vyšší úroveň.

Julie Švecová
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22. 10.
Dýňové a slámové kouzlení na zámku
9.00 – 15.00 hod.

4. -5. 11.
Tajemný zámek

25. 11.
Vánoční jarmark
13.00 – 20.00  hod.

26. 11.
Výroba adventních věnců na zámku
9.00 - 15.00 hod.

Akce do konce roku:

Stále je možné zakoupit na úřadě městyse tyto publikace:

Náměšť na Hané 150,- Kč
Dějiny Náměště na Hané 500,- Kč

27. 11.
Adventní cesta
16.00 – 17.00 hod.

3. 12.
Rozsvícení kaple na Nových Dvorech
od 17:00 hod.

30. 12.
Vánoce na zámku
od 14.00 hod.
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